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Szanowny Panie Ministrze, 

Uprzejmie informuję Pana Ministra, że Rzecznik otrzymuje liczną korespondencję 
w sprawie niemożności mianowania na pierwszy stopień oficerski funkcjonariuszy Policji, 
którzy ukończyli studia w Wojskowej Akademii Technicznej. 

Skarżący się funkcjonariusze czują się poszkodowani, bowiem zostali skierowani na 
studia w Wojskowej Akademii Technicznej przez komórki kadrowe Wojewódzkich Komend 
Policji lub Biuro Kadr Komendy Głównej Policji z zapewnieniem, iż pozytywne ukończenie 
studiów będzie podstawą do mianowania na pierwszy stopień oficerski w Policji. 

Dodatkową przesłanką upewniającą ich w tym względzie było zorganizowanie przez 
Biuro Kadr Komendy Głównej Policji specjalistycznego kursu odbywanego w Wyższej 
Szkole Policji w Szczytnie w trakcie studiów, który zakończony egzaminem, świadczył 
o porównywalnym poziomie umiejętności ze słuchaczami Wyższej Szkoły Policji 
w Szczytnie. 

Taki system pozyskiwania przez Policję wykształconej kadry inżynierskiej regulowało 
zarządzenie nr 73/95 Ministra Spraw Wewnętrznych z dnia 20 grudnia 1995 r. ( Dz. Urz. 
MSW Nr 4, poz. 66 ), które w § 4 ust. 2 pozwalało na mianowanie policjantów będących 
absolwentami szkół wyższych podległych Ministrowi Obrony Narodowej na zasadach 
dotyczących absolwentów Wyższej Szkoły Policji w Szczytnie. 

Rozporządzenie Ministra Spraw Wewnętrznych i Administracji z dnia 6 maja 1999 r. 
w sprawie szczegółowych zasad i trybu mianowania policjantów na stopnie policyjne 
( Dz. U. z 1999 r. Nr 47, poz. 471 ) pozbawiło mocy poprzednie zarządzenie, co 
w konsekwencji spowodowało, iż studiujący w Wojskowej Akademii Technicznej na 
kilkanaście dni przed końcowymi egzaminami zostali pozbawieni możliwości awansowania 
na stopień oficerski. 

Pragnę podkreślić, iż analogiczna sytuacja nie dotyczy funkcjonariuszy Straży 
Granicznej studiujących w tym samym systemie, mimo tego, iż podlegają także Ministrowi 
Spraw Wewnętrznych i Administracji. 
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Zaistniała luka w przepisach prawa podważa zaufanie funkcjonariuszy Policji 
do państwa prawnego i budzi wśród absolwentów Wojskowej Akademii Technicznej 
uzasadnione rozgoryczenie . 

Pozwalam sobie zwrócić uwagę Pana Ministra na powyższy problem licząc 
na podjęcie stosownych działań. 

Będę wdzięczny Panu Ministrowi za ustosunkowanie się do niniejszego wystąpienia 
i powiadomienie mnie o zajętym stanowisku. 

Z wyrazami szacunku 

Zastępca 
Rzecznika Praw Obywatelskich 
/-/ dr Jerzy Świątkiewicz 


